
 

 

 

Úrad pre reguláciu elektronických komunikácií 

a poštových služieb 

Odbor správy frekvenčného spektra 

Továrenská 7 

828 55 Bratislava 24 

 

V Bratislave, 30.9.2024 

 

 

 

Vec: Verejná diskusia o budúcom využívaní frekvencií z frekvenčného pásma 10 GHz. 

 

 

Údaje o respondentovi:  

Názov / meno: SWAN, a.s. 

Adresa: Landererova 12, 811 09 Bratislava, Slovenská republika 

IČO: 35680202 

 

Kontaktná osoba: 

Ivan Leščák, vedúci odd. regulácie a bezpečnosti 

e-mail: ivan.lescak@swan.sk 

 

Spoločnosť SWAN, a. s. (ďalej len „SWAN“) predkladá Úradu pre reguláciu elektronických komunikácií a poštových 

služieb (ďalej len „Úrad“) svoje pripomienky k verejnej diskusii o budúcom využívaní frekvencií z frekvenčného pásma 

10 GHz v stanovenej lehote formou odpovedí na diskutované otázky: 

 

 

Otázka č. 1.1: 

Máte záujem používať frekvencie z frekvenčného pásma 10 GHz na budovanie pevných pozemských systémov za 

účelom poskytovania elektronických komunikačných služieb koncovým užívateľom? 

Odpoveď:  Áno, máme záujem ich používať na budovanie spojov bod - bod.  

 

Otázka č. 1.2: 

Aký rozsah frekvencií pridelený pre jeden subjekt je podľa vášho názoru postačujúci? 
 
Odpoveď:  Neodporúčame prideľovať konkrétne rozsahy výlučne pre jednotlivé subjekty, uprednostňujeme 

prideľovanie frekvencií formou individuálnych povolení bez výberového konania, pre jednotlivé spoje, na základe 

žiadostí podnikov, za rovnakých podmienok, za akých RÚ v súčasnosti vydáva IP pre iné pásma pre budovanie spojov 

bod-bod. 
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Otázka č. 2.1: 

V prípade rozhodnutia úradu prideľovať frekvencie bez výberového konania mal by úrad obmedziť rozsah frekvencií, 

ktoré budú pridelené jednému subjektu? Ak áno v akom rozsahu a akým spôsobom? 

Poprípade prideľovať takýmto spôsobom iba časť frekvenčného pásma? 

Odpoveď:  Ako sme uviedli vyššie, uprednostňujeme prideľovanie frekvencií vo forme individuálnych povolení pre 

jednotlivé spoje, za rovnakých podmienok, za akých RÚ v súčasnosti vydáva IP pre iné pásma pre budovanie spojov 

bod-bod. 

 

 

Otázka č. 2.2: 

Akú veľkosť prideľovaného bloku v MHz by mal úrad stanoviť? 

Odpoveď:  Ako sme uviedli vyššie, nepodporujeme pridelenie celých blokov. 

 

Otázka č. 2.3: 

Mal by úrad povoliť používanie spojov bod - bod pri používaní frekvencií z frekvenčného pásma 10 GHz? Ak áno, myslíte 

si, že by mal byť vymedzený frekvenčný úsek pre spoje bod - bod? 

Odpoveď:  Áno, odporúčame používať celé pásmo 10150 - 10300 MHz a 10500 - 10650 MHz pre spoje typu bod-bod. 

Základná šírka kanála by mohla byť napríklad 14 MHz. Kombináciou takýchto kanálov by bolo možné získať/pridať 

kanály s šírkou 28 MHz, 56 MHz a 112 MHz (v celom pásme by bol len jeden). 

 

Otázka č. 2.4: 

Mal by úrad medzi jednotlivými pridelenými frekvenčnými blokmi stanoviť ochranný kanál? Ak áno, v akej šírke? 

 

Odpoveď:  Nie. 

 

S pozdravom 

       
      ......................................... 

      Ivan Leščák 

      Vedúci odd. pre reguláciu a bezpečnosť 

       SWAN, a.s.  


